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PROTOKÓŁ Nr XXI/ 2012 
z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 

w dniu 15 maja 2012 roku 
 

Sesja odbywała się w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 1500 – 1730 

 

Przed dokonaniem oficjalnego otwarcia sesji Przewodnicząca Rady poinformowała : W 

dniach 11-13 maja 2012 roku w Opolu, odbywały się XIV Mistrzostwa Polski Mażoretek. Nie 

zabrakło tam również naszej „Fantazji”. Mimo dużej konkurencji i wyjątkowo silnej obsady na 

tegorocznych mistrzostwach, nasze mażoretki umiały się zmobilizować i „Fantazja” na medal 

podjąć rywalizację z najlepszymi. Zdobyły następujące nagrody: I Wicemistrz Polski 

Mażoretek w kategorii baton mini formacje kadetki, II Wicemistrz Polski Mażoretek w 

kategorii baton formacja kadetki oraz III miejsce w kategorii baton mini formacje kadetki w XII 

Międzynarodowych Spotkaniach Mażoretek, Tamburmajorek i Chearleaderek, które odbyły 

się 12.05.2012r. jako impreza towarzysząca Mistrzostwom Polski. Jesteśmy dumni z 

naszych dziewczyn, życzymy im dalszych sukcesów, tym bardziej, że przed nimi kolejne 

wyzwania. Już 15 czerwca uczestniczyć będą w międzynarodowej imprezie „Złota Lira” w 

Rybniku. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
Otwarcia XXI Sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Pani Maria Lipka-Stępniewska. Powitała radnych oraz gości zaproszonych, po czym 

stwierdziła na podstawie listy obecności wystarczającą liczbę radnych do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Na sesji obecnych było 14 radnych. Lista obecności radnych oraz 

gości załączona została do protokołu.Wśród gości, byli m.in. Waldemar Andzel, poseł na 

Sejm RP, Rafał Krupa starosta zawierciański, Członkowie Zespołu Folklorystycznego Wrzos 

i Kapeli Ludowej „Stanisław” Janusz Kopeć przyjaciel zespołu Wrzos,  były naczelnik Gminy 

Ogrodzieniec, Anna Operacz, dyrektor Regionalnego Ośrodka Kultury w Częstochowie, Lidia 

Koj, etnograf, Ireneusz Bartonia z Regionalnego Ośrodka Kultury w Częstochowie,Henryk 

Karcz i Lech Jaros, radni Powiatu Zawierciańskiego oraz władze Miasta i Gminy 

Ogrodzieniec i sołtysi z tereny Miasta i Gminy Ogrodzieniec. 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
Sekretarz Gminy Pan Dariusz Ptaś wniósł o poszerzenie porządku obrad o dodatkowy punkt  

 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Zawierciańskiemu 

na realizację zadań związanych z dofinansowaniem budowy chodnika wzdłuż ul. 

Bzowskiej w Fugasówce. 
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Uchwała w tej sprawie była już przez Radę przyjęta na poprzedniej sesji - sprawa dotyczy 

dofinansowanie do budowy chodnik przy ul. Bzowskiej w Fugasówce. W poprzedniej 

uchwale została podana niewłaściwa kwota dofinansowania. W przedstawionej dzisiaj 

uchwale kwota jest prawidłowa. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad wraz z proponowana przez Sekretarza 

zmianą został przyjęty przez radnych bez uwag . Dodatkowa uchwała została wprowadzona 

do porządku obrad jako pkt. 12  

 
Porządek obrad przedstawiał się następująco 
1. .Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Turystycznej w Kiełkowicach. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Turystycznej w Kiełkowicach. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Turystycznej w Kiełkowicach. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Turystycznej w Kiełkowicach. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Turystycznej w Kiełkowicach. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości od osoby 

fizycznej na rzecz Gminy. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/170/2012 Rady Miejskiej  

w Ogrodzieńcu z dnia 13 marca 2012r. w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ogrodzieniec”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Zawierciańskiemu 

na realizację zadań związanych z dofinansowaniem budowy chodnika wzdłuż ul. 

Bzowskiej w Fugasówce. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania pn. „Budowa chodnika  

w ciągu drogi wojewódzkiej nr 790 od km 28+384 do km 29+795 w miejscowości Giebło 

Kolonia – etap I”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej na realizację zadania pn. „Budowa 

chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 790 od km 28+384 do km 29+795  

w miejscowości Giebło Kolonia – etap I”. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planach dochodów, wydatków  

i przychodów w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2012 r.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ogrodzieniec na lata 2012-2022 

17. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Burmistrza.  

18. Wnioski i oświadczenia.  

19. Wręczenie Zespołowi Folklorystycznemu „WRZOS” z Ryczowa Kolonii odznaki 

honorowej „Zasłużony dla Kultury Polskiej” przyznanej przez Ministra Kultury  

i Dziedzictwa Narodowego Rzeczypospolitej Polskiej.  

20. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 

Protokół z sesji Rady nr XX/2012 z dnia 12 kwietnia 2012 roku został przyjęty przez radnych 

bez uwag, jednogłośnie. Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

 

Ad. 4 
Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał.  
 
Z uwagi na fakt iż na sesji obecnych było sporo gości, a obrady miały charakter uroczysty 

Burmistrz MiG wniosło o przesunięcie sprawozdania na koleją sesję.  

Radni wyrazili zgodę.  

 

Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Turystycznej w Kiełkowicach. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoska. Projekt uchwały został omówiony przez Burmistrza, który między 

innymi wskazał na fakt, iż 5 kolejnych uchwał dotyczy tej samej kwestii,  nadmienił przy tym,  

iż w budżecie gminy założona została określona kwota jako dochody ze sprzedaży mienia 

gminnego. Mienie gminne to działki w Kiełkowicach przy ul Turystycznej i Burmistrz wniósł o 

wyrażenie zgody na ich zbycie w trybie przetargowym. Razem to ok. 10 arów gruntu do 

wydzielenia z jednej większej – będzie to teren pod budownictwo, kolejno podał jakie to będą 

działki i o jakiej powierzchnia i dodał, że dwie ostanie działki będą mieć wspólny dojazd. 

Cena działek zostanie oszacowana przez biegłego rzeczoznawcę. 
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Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię.  

Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Uchwale nadano Nr XXI / 182 /2012 
 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Turystycznej w Kiełkowicach. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoska. Projekt uchwały został omówiony przez Burmistrza. 

Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię.  

Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Uchwale nadano Nr XXI /183/2012 
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Turystycznej w Kiełkowicach. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoska. Projekt uchwały został omówiony przez Burmistrza. 

Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię.  

Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Uchwale nadano Nr XXI /184/2012 
 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Turystycznej w Kiełkowicach. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoska. Projekt uchwały został omówiony przez Burmistrza. 

Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię.  

Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 

 

 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxi_182_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxi_183_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxi_184_2012.pdf
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Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Uchwale nadano Nr XXI /185/2012 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Turystycznej w Kiełkowicach. 
 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoska. Projekt uchwały został omówiony przez Burmistrza. 

Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię.  

Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Uchwale nadano Nr XXI / 186 /2012 
 
Ad. 10 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości od osoby 
fizycznej na rzecz Gminy. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoska. Projekt uchwały został omówiony przez Burmistrza, który miedzy 

innymi zaznaczył, iż mieszkańcy Mokrusa zamieszkali przy ul. Wierzbowej niejednokrotnie 

wnioskowali o wykonie tzw. mijanek dla autobusów, które umożliwiają dojazd dzieci do szkół. 

Podstawa realizacji tego zadania będzie nabycie na rzecz gminy nieruchomości od osoby 

fizycznej. 

Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię.  

Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Uchwale nadano Nr XXI /187 /2012 
 
Ad. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/170/2012 Rady Miejskiej  
w Ogrodzieńcu z dnia 13 marca 2012r. w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Ogrodzieniec”. 
 

Projekt uchwały został omówiony przez Sekretarza MiG, który poinformował,  iż chodzi o 

uzupełnienie uchwały podjętej na poprzedniej sesji o dwa zapisy,  a mianowicie wskazanie 

gospodarstwa rolnego, które zapewni miejsce bezdomnym zwierzętom gospodarskim z 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxi_185_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxi_186_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxi_187_2012.pdf
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terenu Gminy Ogrodzieniec,  oraz wskazanie w jakim paragrafie w budżecie zabezpieczone 

zostały środki finansowe na realizację zadań - wynikających z Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Ogrodzieniec” - a są one zarezerwowane w budżecie Referatu Przedsięwzięć Publicznych, 

Architektury, Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska Urzędu Miasta i Gminy 

Ogrodzieniec ma rok 2012 w wysokości 40 000 zł.  

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoska.  

Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię.  

Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Uchwale nadano Nr XXI /188/2012 
 
Ad. 12 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Zawierciańskiemu na realizację zadań związanych z dofinansowaniem budowy 
chodnika wzdłuż ul. Bzowskiej w Fugasówce. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoska. Projekt uchwały został omówiony przez Sekretarza MiG na początku 

sesji podczas uzasadniania wniosku o wprowadzenie dodatkowej uchwały pod obrady.  

Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Uchwale nadano Nr XXI /189/2012 
 
Ad. 13 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania pn. „Budowa chodnika w 
ciągu drogi wojewódzkiej nr 790 od km 28+384 do km 29+795 w miejscowości Giebło 
Kolonia – etap I”. 
 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoska. Projekt uchwały został omówiony przez Burmistrza. Burmistrz 

uzasadniał dlaczego I etap budowy chodnika będzie realizowany w Gieble Kol.  

 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxi_188_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxi_189_2012.pdf
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Radny Powiatowy Jaros Jerzy z uwagi na fakt iż w pierwszej kolejności będzie realizowany 

odcinek w Gieble Kolonii mówił o potrzebie budowy drogi z Morusów do przystanku w Gieble 

Kolonii oraz dodał, że są chętni aby oddać grunty w tym celu. 

Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię.  

Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Uchwale nadano Nr XXI /190/2012 
 
Ad. 14 
Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej na realizację zadania pn. „Budowa 
chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 790 od km 28+384 do km 29+795 w 
miejscowości Giebło Kolonia – etap I”. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoska. Projekt uchwały został omówiony przez Burmistrza. 

 Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię.  

Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Uchwale nadano Nr XXI /191 /2012 
 
Ad. 15 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planach dochodów, wydatków i przychodów w 
budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2012 r.  
 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoska. Projekt uchwały został omówiony przez Skarbnika Gminy. 

Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię.  

Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Uchwale nadano Nr XXI /192/2012 
 
Ad. 16 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ogrodzieniec na lata 2012-2022 
 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoska. Projekt uchwały został omówiony przez Skarbnika Gminy. 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxi_190_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxi_191_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxi_192_2012.pdf
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Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię.  

Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Uchwale nadano Nr XXI /193 /2012 
Ad. 17 
Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Burmistrza.  
 
 Nie było. 

 
Ad. 18 
Wnioski i oświadczenia.  
 
W tej części obrad głos zabrali :  

Waldemar Andzel Poseł na Sejm RP, na wstępie podziękował za możliwość wzięcia udziału i 

zabrania głosu na sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu,  nadmienił przy tym, że jako poseł z 

tego okręgu tzn. z okręgu sosnowieckiego stara się co rok dotrzeć do każdej gminy. 

Następnie przedstawił się i poinformował,  że wybrany został w dniu 09-10-2011do Sejmu 

RP w okręgu wyborczym nr 32 w Sosnowcu z listy Prawo i Sprawiedliwość. Był posłem V 

kadencji i obecnie jest posłem VI kadencji. Pochodzi z Czeladzi. Wykształcenie Wyższe - 

Ukończone szkoły: Uniwersytet Śląski, Wydział Nauk Społecznych, Politologia - magister 

(1996) Uniwersytet Śląski, Organizacja Pomocy Społecznej (1999) - studia podyplomowe. 

Zawód: parlamentarzysta. Klub Parlamentarny Prawo i Sprawiedliwość. Dalej mówił o swojej 

pracy którą wykonuje jako parlamentarzysta. Podał w jakich komisjach i podkomisjach 

pracuje, a mianowicie: Komisja Obrony Narodowej, Podkomisja stała ds. Problemów 

Społecznych Wojska, Podkomisja stała ds. Współpracy z Zagranicą i NATO, Komisja Polityki 

Społecznej i Rodziny, Podkomisja stała do spraw pomocy społecznej. Następnie rozdał 

radnym i gościom biorącym udział w sesji swoją wizytówki z podanymi numerami 

kontaktowymi, adresem emailowym, aby w razie pytań lub jakichkolwiek spraw do 

załatwienia kontaktować się, można bowiem zgłaszać do niego różne sprawy i problemy 

udziela też pomocy jako radca prawny. Biura poselskie funkcjonują w Będzinie, Jaworznie, 

Czeladzi w Zawierciu przy ul. Szymańskiego 19, i Dąbrowie Górniczej ul. 3 Maja 22. 

 

Rafał Krupa Starosta Zawierciański między innymi mówił obecnej o sytuacji Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu wskazując przy tym, iż szpital zaczyna z wolna wychodzić na 

prostą - nie mają już strat na leczeniu pacjentów,  jednak przy tak poważnym zadłużeniu gdy 

odsetki rosną z roku na rok zadłużenie jest coraz większe. Restrukturyzacja w szpitalu była 

prowadzona, niektóre oddziały zlikwidowano inne połączono, ale powstały i nowe np. 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxi_193_2012.pdf
http://www.sejm.gov.pl/sejm7.nsf/klub.xsp?klub=PiS
http://www.sejm.gov.pl/sejm7.nsf/agent.xsp?symbol=SKLADKOMST&NrKadencji=7&KodKom=OBN
http://www.sejm.gov.pl/SQL2.nsf/skladpkom7?OpenAgent&OBN02S
http://www.sejm.gov.pl/SQL2.nsf/skladpkom7?OpenAgent&amp;OBN02S
http://www.sejm.gov.pl/SQL2.nsf/skladpkom7?OpenAgent&OBN03S
http://www.sejm.gov.pl/sejm7.nsf/agent.xsp?symbol=SKLADKOMST&NrKadencji=7&KodKom=PSR
http://www.sejm.gov.pl/sejm7.nsf/agent.xsp?symbol=SKLADKOMST&amp;NrKadencji=7&amp;KodKom=PSR
http://www.sejm.gov.pl/SQL2.nsf/skladpkom7?OpenAgent&PSR04S
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poradnia nocna i świąteczna. Obecnie nie grozi już likwidacja oddziałów, będą natomiast 

zwiększać liczbę łóżek, oraz wprowadzać dodatkowe kontrakty, po to aby oddziały były 

zbieżne z potrzebami pacjentów. Potrzeba też doposażyć oddziały w nowy sprzętu i jest on 

systematycznie dokupywany, ponadto powstanie nowy punkt ratownictwa przystosowany do 

przyjęcia helikopterów ratowniczych. Starosta zwrócił się następnie do radnych Rady 

Miejskiej w Ogrodzieńcu z prośbą o poręczenie kredytu dla Szpitala Powiatowego w 

Zawierciu. Kredyt na 7,8% w wysokości 40 mln zł z czego powiat poręczył 20 a resztę gminy 

z powiatu zawierciańskiego,  przy czym samo miasto Zawiercie poręczyło 12 mln,  a zatem 

zostało 8 mln kredytu na 9 gmin,  a to z kolei uzależnione od liczby mieszkańców danej 

gminy. Kredyt będzie na 15 lat z poręczeniem tzw. schodkowym, a jego zabezpieczenie to 

cesja i nieruchomości powiatu. Starosta poprosi jednocześnie o wprowadzenie tego tematu 

pod obrady Komisji i Rady bowiem szpital jak zaznaczył Starosta funkcjonuje dla nas 

wszystkich – dla wszystkich mieszkańców powiatu zawierciańskiego. 

 

Ad. 19 
Wręczenie Zespołowi Folklorystycznemu „WRZOS” z Ryczowa Kolonii odznaki 
honorowej „Zasłużony dla Kultury Polskiej” przyznanej przez Ministra Kultury i 
Dziedzictwa Narodowego Rzeczypospolitej Polskiej.  
Przewodnicząca Rady poinformowała zebranych o tym, że Minister Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego Rzeczypospolitej Polskiej Bogdan Zdrojewski przyznał Zespołowi 

Folklorystycznemu „WRZOS” z Ryczowa Kolonii odznakę honorową „Zasłużony dla Kultury 

Polskiej”. Dodała ze jest to dla naszej gminy, ale przede wszystkim dla całego zespołu duże 

wyróżnienie i nagroda za prace i trud włożony w krzewienie kultury i folkloru polskiego. 

Nastąpiło uroczyste wręczenie odznaczenia. Odznaka wręczone zostało przez Burmistrza 

MiG Ogrodzieniec Pana Andrzeja Mikulskiego oraz Panią Annę Operacz Dyrektora ROK w 

Częstochowie – odznaczenie złożono na ręce przewodniczącej koła KG Ryczów Kolonia 

Pani Henryce Pilarczyk.  

Cały zespół otrzymał gratulacje od przybyłych gości, wśród których byli m.in. Waldemar 

Andzel, poseł na Sejm RP, Rafał Krupa starosta zawierciański, Janusz Kopeć przyjaciel 

zespołu, były naczelnik Gminy Ogrodzieniec, Anna Operacz, dyrektor Regionalnego Ośrodka 

Kultury w Częstochowie, Lidia Koj, etnograf, Henryk Karcz i Lech Jaros, radni Powiatu 

Zawierciańskiego oraz władze Miasta i Gminy Ogrodzieniec. List gratulacyjny przesłał także 

Stanisław Dąbrowa, I wicewojewoda śląski. Kopia listu załączona została do protokołu . List 

odczytała Przewodnicząca Rady. 

Pani Anna Operacz, dyrektora ROK w Częstochowie skierowała do członków Zespołu 

następujące słowa „ Zaangażowanie Zespołu Wrzos na rzecz kultywowania tradycji i pracy 

na rzecz lokalnego środowiska budzi podziw i szacunek. Imponujący dorobek, niezliczona 



Strona 10 z 11 
 

ilość nagród, wyróżnień i promocji na festiwalach, przeglądach w regionie i kraju, to efekt 

umiłowania folkloru, pasji, pracy ale i profesjonalizmu. Wszystko to pozwoliło wejść 

Zespołowi do czołówki najlepszych w kraju”. 

 

W imieniu zespołu Wrzos i Kapeli Ludowej „Staniław” głos zabrał Pan Kołton. Na wstępie 

serdecznie powitał wszystkich gości oraz gospodarzy, a także wszystkich radnych, sołtysów 

sympatyków, osoby współpracujące z Zespołem, przedstawicieli lokalnych mediów, 

członków Zespołu „Wrzos” i Kapeli Ludowej „Stanisław” z Ryczowa-Kolonii. Pan Kołton w 

swym wystąpieniu powiedział : „ Dla członków Zespołu Folklorystycznego „Wrzos” i Kapeli 

Ludowej „Stanisław” z Ryczowa -Kolonii dzień 15 maja 2012r. zostanie zapisany w pamięci, 

jako szczególny, wyjątkowy i niepowtarzalny. Na wniosek Regionalnego Ośrodka Kultury w 

Częstochowie Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego Rzeczypospolitej Polskiej przyznał 

Zespołowi odznakę honorową „Zasłużony dla Kultury Polskiej”. 

  Z tej okazji pragniemy podziękować za współpracę, wspieranie naszych działań w 

dziedzinie zachowania dziedzictwa kultury ludowej osobom i instytucjom, bez których wiele 

spraw byłoby niemożliwych lub się nie wydarzyło. 

  Bardzo dziękujemy: 

- Pani Dyr. Annie Operacz, Lidii Kamińskiej - Koj z Regionalnego Ośrodka Kultury w 

Częstochowie za wystąpienie z wnioskiem o nagrodę do Ministra Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego. Z Regionalnym Ośrodkiem Kultury w Częstochowie zespół ściśle współpracuje 

od 2005r. W tych latach uczestniczyliśmy w organizowanych przez tą placówkę szkoleniach, 

przeglądach, konkursach, konsultacjach. ROK Częstochowa w 2009r dokonał dla zespołu 

nagrań z wybranego materiału pieśniowego z ziemi ryczowskiej. W 2010 i 2011r. przez 7 

miesięcy dokonywaliśmy nagrań filmowych widowiska ludowego „Obgrywojki Stanisława” do 

scenariusza Jolanty Sprężak-Wawrzyk we współpracy z p. Lidią Kamińska-Koj i panami: 

Ireneuszem Bartonem, Sławomirem Jodłowskim, Januszem Górawskim, 

- Pani Henryce Pilarczyk za ponad 30 letnie społeczne zaangażowanie się i pełnienie funkcji 

przewodniczącej koła przy wsparciu i współpracy męża P. Stefana Pilarczyka, 

- Pani Helenie Żak i Mariannie-Janinie Dreliszek za 61 lat czynnego, aktywnego 

uczestnictwa w szerzeniu regionalnej kultury ludowej, 

- Rodzinie Stanisława i Kazimiery Kołton z dziećmi i wnukami za ponad 30-letnie aktywne 

uczestnictwo w krzewieniu kultury ludowej, zaangażowanie się w działalność kapeli, zespołu 

i kultywowanie tradycji rodzinnej,  

- Wszystkim osobom z Zespołu „Wrzos”, Kapeli Ludowej „Stanisław” oraz „Kapeli Młodych”, 

- Jolancie Sprężak-Wawrzyk za opiekę artystyczną, funkcję sekretarza, opracowanie 

publikacji folklorystycznych, napisanie scenariuszy do widowisk i filmów o tematyce 

folklorystycznej, kultywowanie tradycji rodzinnej,  
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- Panu Burmistrzowi Andrzejowi Mikulskiemu za wielką życzliwość, wsparcie finansowe i 

troskę o rozwój Zespołu i Kapeli, a także osobiste zainteresowanie pracą Zespołu, 

- Pani. Dyr. Dorocie Cygan z Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Ogrodzieńcu za 

wspieranie naszych inicjatyw i uczestniczenie w bieżącej pracy Zespołu, pomoc 

organizacyjną i merytoryczną w realizacji podejmowanych przez nas przedsięwzięć,  

- Pani Iwonie Rajca Kronikarzowi Zespołu w latach 2005-2010, za promocję zespołu 

- Pragniemy również podziękować rodzinom osób, które dzisiaj nie mogą się z nami cieszyć 

tą nagrodą: rodzinie Stanisława Kołtona, Stefanii Szeląg, Grażyny Toborowicz,  

- Dziękujemy samorządowi lokalnemu, sympatykom Zespołu, stowarzyszeniom i fundacjom 

oraz osobom współpracującym z zespołem na rzecz rozwoju i promocji kultury ludowej, 

- Nasze podziękowania kierujemy do osób, które Zespół wspierały w dziedzinie etnografii, 

folkloru i genealogii: Pani Dobrawa – Skonieczna Gawlik (Muzeum Etnograficzne - Będzin), 

Pani Maria Lipka-Stępniewska oraz wielu folklorystów, etnografów, muzykologów i znawców 

kultury ludowej”. 

Ad. 20 
Zamkniecie obrad. 
 

Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Maria 

Lipka-Stępniewska dokonała zamknięcia XXI sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dziękując 

wszystkim obecnym za udział. 

 

Protokół sporządziła. M. Piecha     

Podpis Przewodniczącej Rady 
 

 


